
Návrh zápisu z jednání akademického senátu 25. 11. 2024 
 

Přítomni: K. Augsten, J. Blažej, M. Čechová, L. Heriban, T. Hobza, D. Chudožilov, 

D. Majerová, D. Kobylka, Z. Legerský, Z. Potůček, S. Skoupý, J. Sochor, P. Strachota 

 

Omluveni: J. Bielčík, P. Distler, B. Hrdličková, M. Tušek, M. Procházka 

 

 

Hosté (ne po celou dobu jednání): proděkan doc. Ing. Jan Čepila, Ph.D., děkan doc. Ing. 

Václav Čuba, Ph.D., prof. Dr. Ing. Petr Haušild, prof. Ing. Igor Jex, DrSc., tajemnice Mgr. 

Alena Králová, prof. Mgr. Milan Krbálek, Ph.D. 

 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Vyhlášení přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický 

rok 2025/26 

• Statut fondu na podporu nadaných studentů 

• Informace z AS ČVUT 

• Návrh stupnice prospěchových stipendií za AR 2024/2025 

• Informace děkana 

• Různé 

 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Zasedání AS začalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Předseda AS okomentoval 

změny, které byly provedeny na základě poslaných podnětů: k vyhlášení přijímacího řízení do 

navazujícího magisterského studijního programu Jaderné inženýrství, specializace Jaderné 

reaktory byla doplněna informace, že se jedná o anglické studium, a vynechána podmínka 

s dosažením kapacity specializace bylo provedeno jak ve vyhlášení, tak ve směrnici. Zápis byl 

s navrženými úpravami schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 

0 proti, 1 se hlasování zdržel. 

 

2. Vyhlášení přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2025/26 komentoval proděkan P. Haušild. Ve vyhlášení nejsou proti předchozímu roku 

provedeny žádné výrazné změny.   

V diskusi byla zodpovězena otázka na tištěnou formu přihlášek ke studiu a způsob jejich 

doručení na FJFI. Senátoři také upozornili na některé nefunkční odkazy na webové stránky 

v anglických verzích vyhlášení, jejichž seznam bude poslán e-maily panu proděkanu 

P. Haušildovi. 

Vyhlášení přijímacího řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 

2025/26 bylo v předloženém znění a s opravami chyb schváleno aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

3. Historii a důvod vzniku Statutu fondu na podporu nadaných studentů vysvětlil přítomným 

děkan V. Čuba, upřesnění faktických informací (např. zvolenou výši základních finančních 



prostředků, předpokládanou velikost ročních úroků určených pro vyplácení, možnosti 

vyplácení podpory studentům atd.) poté podal proděkan J. Čepila.  

V diskusi byla podrobně řešena možnost obrany fondu proti inflaci (investice prostředků 

jinam než na termínované účty, využití dalších darů poslaných nad základní finanční 

prostředky fondu, možnost doplnění fondu z jiných prostředků apod.), možnost využití 

základních finančních prostředků a jejich ochrana atd. Byla rovněž diskutována možnost 

vyplácení darů nad základními finančními prostředky fondu i možnost podpory studentů FJFI 

jinými způsoby, podmínky pro vyplácení a další otázky. 

Statut fondu na podporu nadaných studentů byl v předložené verzi schválen aktuálním počtem 

přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 0 proti, 1 se hlasování zdržel. 

 

4. Informace z AS ČVUT podal senátor I. Jex. Pomocí komentované prezentace informoval 

o aktuálním dění v oblastech: 

- hospodářské činnosti (generel ČVUT, vnitřní mzdový předpis, fond koheze atd.); 

- legislativy (nový navrhovaný vysokoškolský zákon a jeho hlavní nové aspekty 

a dopady na vysoké školy, jejich řízení a vnitřní rozdělování prostředků) ; 

- kvality ČVUT, kde byly ve Zprávě o vnitřním hodnocení a v Dodatku ke zprávě 

o vnitřním hodnocení zmíněny nedostatky. 

 

5. Návrh stupnice prospěchových stipendií a zaslané podklady k tomuto bodu jednání 

komentovali děkan V. Čuba a proděkan M. Krbálek. Představený návrh na AR 2025/2026 

(zejména návrh zrušení stipendia v pásmu prospěchu 1,5-1,8) byl zdůvodněn zejména 

sjednocováním s pravidly ČVUT, potřebou navýšení stipendií vzhledem k proběhlé inflaci 

a rešerší pravidel a výše prospěchových stipendií na jiných vysokých školách. 

V diskusi byl řešen dopad návrhu na motivaci studentů k výborným výsledkům ve studiu, 

alternativní možnosti určování stipendií a nutnost vyšší propagace stupnice mezi studenty i na 

veřejnost, např. přes propagační oddělení FJFI. Přítomní byli rovněž informováni o počtech 

studentů pobírajících sociální stipendium a zazněla rovněž informace o možnosti pobírání 

přídavků na dítě u samostatně žijících studentů. Tyto další možnosti příjmů pro studenty 

budou více propagovány studijním oddělením na webu.  

Předložený návrh stupnice prospěchových stipendií pro AR 2025/2026 byl schválen 

aktuálním počtem přítomných senátorů: 11 hlasů pro, 0 proti, 2 se hlasování zdrželi.  

 

6. Děkan FJFI V. Čuba informoval přítomné o: 

- schválené novele VŠ zákona a jejích základních dopadech např. na zvýšení stipendií 

doktorských studentů; 

- změnách v Děčíně s hotelem Zámecká sýpka, který slouží jako kolej pro děčínské 

studenty, a jejich dopadech na ČVUT a možnosti hotel využívat; 

- aktuálním stavu a vyúčtování fondu koheze a fondu budoucnosti. 

 

7. V bodu „Různé“ předseda senátu FJFI upozornil na aktuální situaci ve volbách 

studentských zástupců do AS FJFI, kde se přihlásil malý počet kandidátů a žádný kandidát za 

volební obvod Děčín. Vzhledem k možnosti, že by byl AS FJFI od začátku roku z důvodu 

poměru studentských a zaměstnaneckých zástupců neusnášeníschopný (záleží na přesném 

právnickém výkladu definice počtu senátorů ve Statutu FJFI), byly diskutovány možnosti 

řešení a jako nejvhodnější byla vybrána varianta včasného uspořádání předčasných 

doplňovacích voleb. Byla navržena volební komise pro doplňovací volby v následujícím 

obsazení a funkcích:  



• Ing. RNDr. Petr Distler, Ph.D. et Ph.D. (akademický pracovník, místopředseda 

volební komise) 

• doc. Ing. Matěj Tušek, Ph.D. (akademický pracovník) 

• David Chudožilov (student) 

• Ing. Jakub Kořenek (student) 

• Bc. Zdeněk Legerský (student) 

• Ing. Stanislav Skoupý (student, předseda volební komise) 

Volební komise byla v uvedeném složení a funkcích schválena aktuálním počtem přítomných 

senátorů: 13 hlasů pro, 0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

Text Vyhlášení doplňovacích voleb do AS FJFI s vhodnými formulacemi o počtu 

doplňovaných míst a správnými daty vzhledem k příštímu zasedání AS FJFI (volby 

proběhnou 21.1.-23.1.2025) bude schvalován on-line formou per-rollam.  

Z diskuse vyplynula nutnost lepší propagace doplňovacích voleb mezi studenty, což bude 

provedeno např. e-mailem poslaným děkanem FJFI, členy volební komise, vyučujícími při 

výuce apod. 

 

Příští zasedání AS FJFI se uskuteční 3. 2. 2025. 

Zapsal: Dušan Kobylka 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 

 


